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„A Min őségért” Egyéni Vándordíj kitüntetettje  

Az ISO 9000 FÓRUM 35. rendes közgyűlésén, március 31-én, a budapesti Hotel 
Benczúrban Dr. Háry András , az APNB Kutató, Fejlesztő és Szolgáltató Kft. 
ügyvezető igazgatója vette át „A Minőségért” Egyéni Vándordíjat. Kérdéseimre a 
minőségügyi körökben is méltán népszerű, a FÓRUM legrangosabb kitüntetését 
elnyerő szakember válaszolt. 

 

- Több rangos kitüntetést kaptál az elmúlt években. A mostani elismeréssel is igen 
előkelő társaságba kerültél. Valószínűleg minden elismerésre büszke vagy,- ez utóbbit 
miként értékeled?  
 

- „A Minőségért” Egyéni Vándordíj odaítélése komoly megtiszteltetés számomra, hiszen 
az elmúlt 25 évben nagyon sok szálon kötődtem a minőségügyi területhez. A mintegy 
száz EFQM értékelésben való részvétel, akár díjértékelőként hazai vagy európai 
területen, akár önértékelésként vagy vállalati fejlesztési programok keretében, mindig 
rámutattak ennek a szakmának a sokrétűségére, az előremutató jellegére és a 
gyakorlati hasznosságára. Hiszem, hogy a minőségmenedzsment egy szemlélet és 
értékrend is, egy igazodási pont napjaink összetett kihívásrendszerében. Ebben a 



szellemiségben igyekszem a mai napig érvényesíteni saját tevékenységem során a 
sikeres cégektől tanultakat, az élenjáró szakemberek tanácsait, segítségét. 
 

- Már a Nemzeti Minőségi Díj értékelései kapcsán is bizonyítottad minőség iránti 
elkötelezettségedet. Kiknek és miért javasolnád a Nemzeti Kiválóság Díj 
követelményének megismerését és a pályázást?  
 

- Az Innovációs és Technológiai Minisztérium segítségével 2021-ben sikerült 
újraindítani a Nemzeti Kiválóság Díjat, amely már a 2020-as EFQM modellhez 
igazodik. Az új modell sokkal jobban illeszkedik a mai kihívásokhoz, 
követelményrendszere életszerű és jól kapcsolódik a vállalati menedzsment 
rendszerek struktúráihoz. A modell szerint elvégzett önértékelés átfogó képet ad egy 
szervezet erősségeiről és rámutat a fejlesztési lehetőségekre is, ezzel sorvezetőt ad a 
szervezeti szintű folyamatos fejlődéshez. A modell nem ágazat- vagy méretspecifikus, 
minden, fejlődni kívánó szervezet számára hasznos lehet. A Kiválóság Díj folyamatban 
való részvétel egy külső visszajelzést ad a kiválóság irányába törekvő szervezetről, 
ráadásul a hazai értékelési rendszer elismerési lehetőséget kínál nemcsak a 
legjobbak, de a különböző érettségi szintet elérő szervezetek számára is.  

 
- Szíved egyik csücske minden bizonnyal a ZalaZONE Járműipari Tesztpálya, melyről 

sokan sok helyen mondtak véleményt. Te miben látod a nagyszabású beruházás 
jelentőségét? 

 

- A zalaegerszegi járműipari tesztpálya nemcsak a hagyományos járműdinamikai 
tesztek, de az automatizált vezetéstámogató rendszerek és az önvezető megoldások 
számára is tesztelési, validációs környezetet kínál. A tesztpálya 2021 végére elkészült, 
különböző pályamoduljai jelenleg elérhetők mind az ipari fejlesztők, mind a 
kutatóintézetek számára. A tesztpálya tervezésével egyidejűleg született az a 
stratégiai döntés, miszerint nem csupán egy zárt tesztkörnyezet létrehozása a cél, 
hanem annak transzlációs hatásait kiaknázva, kapcsolódó és szinergikus projekteken 
keresztül egy komplett innovációs ökoszisztéma felépítése. Ennek a programnak a 
részeként célzott zónák jöttek létre a járműipari tesztpálya körül az ipari fejlesztő 
cégek, a kutatás-fejlesztési szervezetek és egyetemi kutatócsoportok, a szolgáltató 
mérnöki kapacitások számára. A tesztpálya mellett időközben megépült egy off-road 
tesztkörnyezet is, amely a nem-közúti járművek számára, illetve erős terhelésnek kitett 
próbákhoz kínál kísérleti terepet. A járműipari tesztpálya körül kialakult és 
folyamatosan fejlődő ZalaZONE park jelentősége, hogy – bár önmagában a létrejött a 
fizikai tesztkörnyezet komplexitása is egyedülálló –, a létrejövő innovációs 
ökoszisztéma az ipari és kísérleti kutatás-fejlesztés, valamint a jármű tesztelés és 
validáció teljes kompetenciahátterét egy integrált rendszerben kínálja, ilyen 
komplexitású ökoszisztéma az ipari-járműipari területen egyedülálló. 
 

- Mivel foglalkozol jelenleg? Milyen terveid vannak? 
 

- A ZalaZONE innovációs ökoszisztéma fejlesztésében aktívan részt veszek, a 
különböző érdekelt feleket támogatva. A ZalaZONE Ipari Park Zrt. felelős a zöldmezős 
parki fejlesztések megvalósításáért, illeszkedve park fejlesztési koncepciójába. A 
ZalaZONE Science Park Kft. keretében pedig nemzetközi szintéren is elismert, a 



tudományos és innovációs parkok körébe törekvő ökoszisztéma működés kialakítása 
és elérése a cél. Emellett támogatom a ZalaZONE Kutatási és Technológiai Központ 
bővülését, az ide települő vállalkozások és egyetemi kutatócsoportok fejlődését. 

 
- Köszönöm válaszaidat. Terveid megvalósításához kívánok sikeres környezetet és 

kiváló egészséget! A díj elnyerése okán is: LE A KALAPPAL! 
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